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/Referat 

LUU Øst 

Dato: 8. marts 2023 kl. 14.00 til 16.00 

Sted: Skelbækgade 1 

 
 

Tilstedeværende 
Birgitte Holst Wiehl, Furesø Kommune 
Janine Almy, FOA 
Louise Ystrøm, Gentofte Kommune 
Susanne Jørgensen, psykiatrien, Region H 
Camilla Skov, FOA SOSU 
Anne Klitgaard Nielsen, Københavns Kommune 
Martin Kristian Buhl, FOA SOSU 

Fra SOSU H 
Jens Christensen 
Lonnie Andersen 
Ida Scheel 
John Steffensen (ref.) 

Afbud: 
Malene Balle Ricken, Region H 
Christina Klyhs Albeck, Gladsaxe Kommune 
Jacob Frydendal Clausen, Lyngby-Taarbæk Kommune 
Maria del Rosario Scalvini, FOA SOSU 
 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 22. november 2022 

 
3. Oversigt over ny udpegning 

 
4. Drøftelse af arbejdet i det lokale uddannelsesudvalg 
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5. Konstituering 
 

6. Drøftelse af Praktik 2 
 

7. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
 

8. Strategiplan 2026 
 

9. AMU 
 

10. Orientering fra SOSU H 
 

11. Orientering fra medlemmer og formandskab 
 

12. Eventuelt 

Referat 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
Der var udsendt et forslag til dagsorden for mødet i LUU Øst den 8. marts 2023. Udvalget 
godkendte dagsordenen. 
 
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 22.november 2022 
Der var udsendt et referat af mødet i udvalget den 22. november 2022. Der var ikke kom-
met bemærkninger til referatet. Udvalget havde ikke supplerende bemærkninger til det 
godkendte referat. 
 
 

3. Oversigt over ny udpegning 
Der var udsendt en oversigt over medlemmerne i udvalgene i det lokale uddannelsesud-
valg. 
 
Udvalget havde en præsentationsrunde af udvalgets medlemmer. 
 

 
4. Drøftelse af arbejdet i det lokale uddannelsesudvalg 

Der var udsendt et bilag med de punkter, som det lokale uddannelsesudvalg kan beskæf-
tige sig med. Punkterne var fra det faglige udvalgs (FEVU) hjemmesiden, og er de 
samme, som fremgår af Erhvervsuddannelsesloven. 
 
Udvalget gennemgik punkterne ud fra eksempler på emner, der har været drøftet i det lo-
kale uddannelsesudvalg. Punktet om at fremme kvaliteten i uddannelserne kan rumme 
mange forskellige emner. Senest har udvalget drøftet genindførelsen af virksomhedsfor-
lagt undervisning på GF2 (kort praktik).  
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Forudsætningen for det lokale udvalgs muligheder for initiativer er, at der er enighed mel-
lem de to sider og skolen, samt at skolen har økonomi til at gennemføre nye initiativer.  
 
Det hænger sammen med, at udvalget er sammensat af lige mange repræsentanter fra 
de to sider, så det er ikke muligt at stemme noget igennem. Samt at det er bestyrelsen, 
der er ansvarlig for økonomien, så nye initiativer  skal kunne gennemføres inden for mid-
lerne i budgettet. 
 
Det blev nævnt, at der er en fælles dag for alle medlemmer i de fem udvalg den 21. juni i 
Brøndby. Der kommer snarest information om temaerne på dagen. 

 
 

5. Konstituering 
Janine Almy, FOA havde inden mødet meddelt, at hun gerne ville fortsætte som næstfor-
mand. 
 
Udvalget valgte Anne Klitgaard Nielsen, Københavns Kommune som ny formand, og Ja-
nine Almy fortsætter som næstformand. 
 
 

6. Drøftelse af Praktik 2 
Udvalget har tidligere drøftet praktik 2, hvor social- og sundhedsassistentelever kan 
komme i praktik på oplæringssteder, hvor der ikke er sundhedsfagligt personale. Der er 
forskellige holdninger til spørgsmålet, og det er det faglige udvalg der fastsætter reg-
lerne.  
 
Det blev nævnt, at kommunerne og regionerne er koncerngodkendte, og det betyder, at 
det er kommunen eller regionen, der er godkendt og ikke det enkelte oplæringssted. 
 
Udvalget havde en længere drøftelse af problemstillingen. Det blev blandt nævnt, at ele-
verne kan være i oplæringen på en afdeling, hvor der ikke er sundhedsfagligt personale, 
men hvor der er sundhedsfagligt personale på institutionen. 
 
Fordelingen af eleverne på oplæringssteder i praktik 2 blev drøftet. Der var opfattelsen, at 
kommer færre elever i oplæring i den regionale psykiatri. 
 
Drøftelsen kom også til at omfatte ønsker til kvaliteten i oplæringen, herunder betydnin-
gen af at oplæringsvejlederne bliver uddannet og har mulighed for efteruddannelse. Det 
blev desuden nævnt, at den tid, der er til rådighed til vejledning, burde øges.  
 
 

7. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
Emnet havde været på den seneste dagsorden, og der er fortsat stor opmærksomhed på, 
hvordan der udvikles en bedre sammenhæng. 
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Dialogværktøjet bliver introduceret til alle elever, og der er flere indsatser, der tager ud-
gangspunkt i brugen af værktøjet. Der er aktiviteter i gang i forhold til at finde løsninger, 
så undervisere kan komme ud i oplæringen, og oplæringsvejledere kan komme ind på 
skolen. 
 
Udvalget drøftede betydningen af, at det er eleven, der er bærere af Dialogværktøjet mel-
lem oplæringen og undervisningen. Der er brug for at sikre opmærksomheden på Dialog-
værktøjet hos alle involverede – eleven, oplæringen og undervisningen. 
 
Det blev fremhævet, at det ”Nationale rammepapir” (det blev offentliggjort dagen før mø-
det – og vedlægges referatet) får betydning for udviklingen af bedre sammenhæng. 
 
Skolen nævnte, at for at fremme en bedre sammenhæng, så kommer der fokus på kon-
taktlærer-funktionen. 
 
Konkret blev ”farmakologi” nævnt flere gange. Der kan være en udfordring i praktik 2 – 
jævnfør drøftelsen under det foregående punkt, hvor elever kan være i oplæring, hvor der 
ikke er sundhedsfagligt personale. Det blev samtidig nævnt, at der er en indsats i gang, 
hvor undervisere kommer ud i oplæringen med henblik på større sammenhæng i forhold 
til farmakologi. 
 
Endelig havde udvalget en drøftelse af indsatser i forhold til elever med særlige udfordrin-
ger. 
 
Det er sandsynligt, at punktet kommer på dagsordenen på næste møde med opsamling 
af nogle af de punkter, der blev drøftet på mødet. 
 
 

8. Strategiplan 2026 
Bestyrelsens Strategi 2026 var udsendt til orientering. Strategien sætter mål for SOSU Hs 
udvikling på de områder, hvor LUU indgår i samarbejdet.  

 
 

9. AMU 
Efteruddannelsesudvalget (FEVU) havde sendt den årlige behovsindmelding til det lokale 
uddannelsesudvalg. Svarerne fra LUU danner grundlag for FEVUs ansøgning om udvik-
lingsmidler til nye AMU-mål. 
 
Udvalget drøftede mulige områder, hvor der kan være behov for nye uddannelser. Det 
blev nævnt, at der kan ses stillingsopslag for SOSU-assistenter til funktioner ”i forhold til 
operationsstuer”. 
 
Udvalget pegede desuden på det social-psykiatriske område, oplæringsvejledernes viden 
om brugen af simulation samt eventuelt revision af udbuddet af demensuddannelser. Det 
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blev nævnt, at viden om rusmiddelmisbrug er relevant medarbejdere på det psykiatriske 
område. 
 
Endelig blev det nævnt, at der bør være opmærksomhed på opkvalificering af ufaglært 
personale. 
 
 

10. Orientering fra SOSU  
Jens orienterede om de første hold af EUV1 på 17 uger var afsluttet. Der var meget få, der 
var faldet fra, og der havde stor tilfredshed med forløbet. Enkelte havde givet udtryk for et 
ønske om at fortsætte på assistentuddannelsen. 
 
Der var en drøftelse af kravet til deltagerne med hensyn til omfang af dagvagt. Der kom-
mer en status på dette på det kommende møde. 

 
 

11. Orientering fra medlemmer og formandskab 
Janine orienterede om, at Skills var blevet gennemført, og at det havde været en succes. 
 

 
12. Eventuelt 

Der var ikke bemærkninger under punktet. 
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